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Sektorn för utbildning, kultur och fritid 

 
 

Härryda kommun • 435 80 Mölnlycke • Besöksadress Råda torg 1  
031-724 61 00 • kommun@harryda.se • harryda.se 

 

 

Anteckningar ungdomsråd 
Datum och klockslag: 2023-05-29, klockan 14-16  

Plats: Ekdalagårdens samlingssal 

 

Nr Ärende  Beslut 

1.  Mötets öppnande Mötet öppnades.  

2.  Förra mötets 

protokoll 

Inga kommentarer gällande förra mötets 

protokoll. 

3.  Godkännande av 

dagordning 

Dagordningen godkändes.  

4.  Västtrafik – 

reseplanering och 

ToGo 

Vi fick besök via länk av Sara Karlsson, Mattias 

Johnsson och Eva-Lena Almered från 

Västtrafik. Hanna Henningsson, 

planeringsledare trafik Härryda kommun, var 

med på plats och lyssnade.  

 

Västtrafiks representanter visade hur de 

jobbar med reseplanering och appen ToGo. De 

öppnade därefter upp för frågor och 

synpunkter. Frågorna om reseplanering rörde 

anledningar till att appen går ner, hur gångtid 

räknas ut samt varför man ser alternativ med 

byten när det finns bättre alternativ utan 

byten. Gällande appen lämnades förslag kring 

att chatten ska vara öppen senare på 

kvällarna, att man ska kunna spara gjorda 

resor, tillgång till linjekarta i appen, att 

biljettens kostnad ska vara beroende av resans 

längd och att biljetten börjar ticka först när 

man börjar åka.  
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Västtrafik erbjuder en sommarlovsbiljett som 

är lite billigare än ordinarie. Däremot är det 

regionpolitikerna som fattar beslut om gratis 

sommarlovskort, något som Härryda kommun 

idag inte tillhandahåller.   

5.  Återkoppling från 

förra mötet 

 

Ungdomsrådets struktur 

Julius berättade att sedan det senaste 

ungdomsrådsmötet, då vi diskuterade möjliga 

nya strukturer för ungdomsrådet, har Julius 

fortsatt diskussionen med Sven, Alexander och 

Maija. Dialogen handlar bland annat om hur 

ungdomarna kan få till sig frågor och hur dessa 

frågor ska behandlas. Vi behöver också arbeta 

med att stärka de underliggande strukturerna 

med elevråd och klassråd. Planen är att 

undersöka och revidera ungdomsrådets 

instruktioner till hösten och involvera 

ungdomarna i denna process.  

 

Psykisk ohälsa 

Vi har i ungdomsrådet under våren jobbat en 

del med frågor som rör psykisk ohälsa. Till 

hösten kommer ungdomarnas arbete kring 

detta fortgå. Det finns en plan att involvera 

yrkespersoner som arbetar med psykisk hälsa 

hos elever för att inleda ett samarbete med 

intresserade ungdomar från rådet. De kommer 

då att kunna inrikta sig på mer konkreta 

frågor.  

 

LUPP 

Lupp-enkäten ska göras till hösten. Under förra 

ungdomsrådet efterfrågade vi förslag på 

extrafrågor att ha med i enkäten och fick bl.a. 

ett förslag att fråga kring orsakerna till 

användandet av alkohol, narkotika och tobak.  
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Denna fråga kommer att komma med i 

enkäten. 

6.  Återkoppling 

trygghetsvandring 

Ulrika Aebeloe gästade ungdomsrådet i höstas 

för att berätta om trygghetsvandringen som 

skulle äga rum i Landvetter samt be om 

synpunkter. I bifogat dokument finns 

återkoppling på synpunkter som åtgärdats.   

7.  Redovisning från 

Stockholmsresan 

Ungdomarna redovisade sina upplevelser från 

Stockholmsresan som ägde rum den 4-5 april 

då de träffade Botkyrka ungdomsfullmäktige, 

fick en rundvandring på riksdagen och hade 

samskapande aktiviteter. Se bifogat 

dokument.  

8.  Avslutning  Julius tackade för läsåret som gått och mötet 

avslutades.  

 

Närvarande   

Politiker   

Sven Karlsson (vice ordf.) (M) Stina Palmeby (MP)  

Patrik Linde (S) Heinz Guth (SD)  

Erik Andersson (KP) Per Vorberg (M)  

Kristin Arplöv (S) Valentina Vokshi (L)  

Ungdomsrepresentanter   

Julius Ekelin (ordförande) Alva Bengtsson  

Aron Nyborg Emilia Willberg  

Lucas Blom Saga Karlsson  

John Nenow Alve Lycken  

Ankan Lindelöf   

Tjänstepersoner   

Börje Persson Katarina Lange  

Terese Anthin Alexander Asp  

Malin Fryknäs Maija Grotteborn (sekreterare)  

Externa deltagare   

Sara Karlsson Eva-Lena Almered  

Mattias Johnsson   
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Protokollet från ungdomsrådet den 29 maj 2023 godkänns härmed av: 

 

________________________________________________________ 

Julius Ekelin, ordförande 

 

________________________________________________________ 

Sven Karlsson, vice ordförande 

 

________________________________________________________ 

Maija Grotteborn, sekreterare 
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Härryda kommun • 435 80 Mölnlycke • Besöksadress Råda torg 1  
031-724 61 00 • kommun@harryda.se • harryda.se 

  

Trygghetsvandring Landvetter C 
 

Enligt ”Handlingsplan för att öka den upplevda tryggheten i Härryda kommun” 

och det politiska uppdraget att den upplevda tryggheten ska öka, genomfördes 

en trygghetsvandring i Landvetter i november 2022. Fokus i 

trygghetsvandringen var på Landvetter centrum och närliggande platser, 

offentliga miljöer och fastigheter, trafikerade platser, kommersiella platser, 

gång- och cykelstråk samt parkeringen.  

Arbetet inleddes med en dialog med de kommunala råden, information inom 

förvaltningen samt näringslivet på orten. Möjlighet att lämna synpunkt via  

e-tjänst presenterades och ett antal nyckelfunktioner1 bjöds in för att medverka.  

Det blev en god uppslutning med ca 20 deltagare och ett 100-tal inkomna 

synpunkter som har grupperats till sju områden där behov av trivsel- och 

trygghetsfrämjande åtgärder identifierats. Synpunkterna rörde mestadels brister 

i belysning, vegetation och underhåll.  

Synpunkterna har nu sammanställts efter dialog med de medverkande 

aktörerna och det kan konstateras att flera synpunkter redan har åtgärdats. 

Respektive ansvarig arbetar nu vidare med resterande punkter enligt egen 

handlingsplan. I tabellen nedan finns en sammanfattande bild av inkomna 

synpunkter på de mest utpekade platserna och de åtgärder som har /kommer att 

vidtas av ansvarig aktör. Finns intresse av att ta del av hela materialet är ni 

välkomna att kontakta oss. 

 

Vi vill rikta vårt stora tack till alla er som lämnat era synpunkter samt er som 

representerar de olika verksamheterna som medverkat i trygghetsvandringen. 

Vår målsättning och förhoppning är att trygghetsvandringen har bidragit till att 

identifiera faktorer som kan åtgärdas så att det blir trevligare och tryggare att 

vistas i centrummiljön.  

-Ett tryggt centrum är ett levande centrum där människor vill vara!  

                                         
1
 polis, säkerhetsfunktionen, trafikverksamheten, fastighetsfunktionen, fritid, kultur, 

socialtjänst, Förbo, Tornstaden, Ica Fastigheter, HEAB, BRF Terasshuset, Västtrafik, 

Landvetter Församling, Kålltorps Bygg, Landvetter företagarförening, nattvandrarna 
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Plats Synpunkter Åtgärder 

Kullen bakom 

församlingshemmet 

Mörk och otrygg plats med  

skadligt häng. 

 

Dialog mellan Förbo och  

Landvetter församling påbörjad för 

att omforma  

kullen till en välkomnande 

mötesplats.  

Ingår i kommunens LOV3 område 

Ordningsvakter på platsen  

Guldsmedsplatsen och  

runt resecentrum 

Bristfällig belysning – både runt 

byggnaderna, längs gångvägen 

samt vid cykelställ.  

Taken till cykelställen behöver 

rengöras.  

Hög vegetation skapar otrygghet. 

Terminalen i sig uppfattas som 

otrygg miljö. 

Gobo-belysning vid Guld- 

smedsplatsen kommer att  

bytas ut mot spotlights.  

Ljusslingor installeras i fem  

cykeltak runt idrottshall, kulturhus 

och terminal.  

Tätare rondering av Väst- 

trafiks trygghetsvärdar.  

Åtgärdas under 2023. 

Gångväg över  

riksväg 40 

Upplevs som mörk, enslig och 

otrygg, 

Belysningen ska bytas ut från 

Guldsmedsplatsen fram till  

Byvägen. Åtgärdas 2023-2024. 

Gångväg vid 

idrottshallen 

Klotter. Bristande belysning. 

Biltrafik som genar från  

förskolan mot parkering vid 

fotbollsplanen. 

Kompletterande belysning  

längs gångvägen installeras under  

2023. Kompletterande  

och förtydligande trafikskyltar  

åtgärdas under 2023. Klotter  

har åtgärdats hösten 2022. 

Skansgränd Bristande belysning: 

-bakom Studio 13 

-vid gaveln mot Förbos fastighet 

-mellan Nordic Wellness och  

Ica 

-mellan brf Terrassen och  

Förbos bostadsområde 

Ojämn stenläggning utanför  

Studio 13 och utanför Ica 

Ny belysning installerades vid 

gaveln av Tornstadens  

fastighet, utanför Studio 13  

och vid trappan vid pizzerian.  

Åtgärdat hösten 2022. 

Stenläggningen utanför Studio 13 

ses över efter vintern 2023. 
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Stomvägen / 

Länsmansparken 

Bristande belysning.  

Tung trafik i området. 

Parkeringsplatser är dåligt 

placerade. 

Området är under uppbyggnad och 

belysningen kommer att förbättras 

under 2023. Parkeringen längs  

gatan och husen inklusive 

belysningsbehov kommer att  

utredas under 2023. 

Centrumparkeringen  

samt kullen vid infarten  

till parkeringen 

Bristande belysning. Cykeltrafik 

på gågatan utanför Ica. 

Lummighet bakom HEABs 

nätstation och vid gatu- 

köket bidrar till otrygghet. 

”Spontan” genväg mot 

pendelparkeringen från Ica / 

Olssons gatukök. 

Kompletterande belysningsstolpe  

vid norra infarten sätts upp under  

2023.  

Möjligheten att komplettera  

med gångpassage över  

Härrydavägen utreds 2023. 

Kronhöjden på träden justeras för  

att minska lummigheten,  

åtgärdas 2023. 

 

Har du tankar, idéer och förbättringsförslag på kommunens verksamhet och 

service?  

-Du vet väl att du alltid har möjlighet att lämna dina synpunkter via denna länk. 

 

 

Hälsningar 

 

Hanna Gahnström    Ulrika Aebeloe 

Platsutvecklare    Utvecklingsledare folkhälsa 

031 724 63 46    031-724 61 27 

hanna.gahnstrom@harryda.se  ulrika.aebeloe@harryda.se 
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UNGDOMSRÅDETS 
RESA TILL STOCKHOLM
Presentation på Ungdomsrådet
2023-05-29
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Stockholm 3-4 april
3 april

• Studiebesök Botkyrka ungdomsfullmäktige samt 
rundvandring i Tumba

• Gemensam aktivitet på kvällen

4 april

• Grupparbete efter studiebesöket

• Rundvandring i Riksdagshuset

2
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HÄRRYDA KOMMUN ●

Botkyrka ungdomsfullmäktige
• 30-40 medlemmar drygt 20 engagerade och aktiva. Medlemmarna är 13-22 år.

• Medlemmarna röstas in från elevkårer via skolor, bibliotek eller personliga val. Inröstningarna 
fungerar bäst enligt Botkyrka.

• Mötena sker en gång i månaden och dagordningen anpassas efter enskilt möte. 
Mötesplatserna varierar.

• Ungdomarna har ett redovisningsmöte en gång om året inför föräldrar, politiker, tjänstepersoner, 
chefer osv.

• Ungdomsfullmäktige i kommunen har olika utskott: miljö, nationell, internationell, skola, fritid och 
kultur, som drivs av ungdomarna själva.

• Botkyrkans ungdomsfullmäktige har sociala medier och marknadsför rådet.

• Ungdomarna i Botkyrka har eget inflytande i mötenas agender.
3
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Framgångar och utmaningar
Positiva processer

• 3-årsprojekt YouCount. Forskare utvecklar en app där man kan tycka till, visa trygga/otrygga platser 
och lämna förslag. Funkar genom att man tar en bild och fyller i en enkät. Syfte är att se till så att 
ungdomar verkligen har delaktighet och att det inte är en skendemokrati.

• De har fixat så att alla elevråd har egna budgetar.

Utmaningar

• Kollektivtrafiken.

• Politiker är inte med på deras möten.

• Utspritt i kommunen så det tar lång tid att ta sig till möten.

• Svårt att rekrytera medlemmar som stannar länge. (Få en kontinuitet.)

5
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Har vi samma utmaningar?
Kollektivtrafiken.
Utspritt i kommunen så det tar lång tid att ta sig till möten.

Skillnader
De har inte politiker med på sina möten. Känns inte heller som att de
diskuterar så mycket politiska frågor, de ordnar mer aktiviteter som
discon och olika projekt. Jobbar även mycket med fritidsgårdarna.

6
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Rundvandring i Botkyrka
• Southside

Känslan är att man lägger mer pengar på verksamhetsinnehållet på fritidsgårdarna 
än mötesplatser i Härryda kommun. Exempelvis gaming-datorer. Ska man ha 
liknande innehåll i Härryda så behöver man göra en inventering hos ungdomar i 
Härryda kommun om intresse finns . Hur når man ut? Via enkät eller annonsering på 
Instagram/Facebook. Försäljning av livsmedel på fritidsgårdarna är en bra grej, det 
saknas i Härryda kommun.

• Navet
Bibliotek, Fritidsbanken. Finns konstutställningar i både Landvetter och Mölnlycke. I 
Härryda kommun är "medborgarcentret" mer i kommunhuset än kulturhusen. I 
första hand går man till nätet istället för en fysisk plats.

7
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Vad vi vill ta med oss till vårt ungdomsråd
• Se över strukturen i Härrydas Ungdomsråd - egen budget och fler möten för att 

skapa mer engagemang. Representanter väljs via en "valkampanj" i bland annat 
skolor. När ska möten förläggas? Idag sker det under dagtid. Ska det ske på fritiden 
(kvällar)?

• Som marknadsföring borde en Instagram startas upp. Bra att dra igång den dialogen 
och eventuellt sätta ihop en marknadsföringsgrupp.

• Vi behöver fortsätta arbetet med lokaltrafiken. Sommar- & fritidskort till ungdomar!

• Hur engagerar vi fler ungdomar?

• Skapa ett all-aktivitetshus (likt Navet) i Härryda kommun. Satsa mer på större lokaler 
för ungdomsverksamhet.

9
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Visning av riksdagen

10

Information om riksdagens uppgifter, rollen 
som riksdagsledamot och arbetet från förslag 
till lag.

Några saker vi tog med oss från guidningen:

- Att vi haft full demokrati bara sedan 1989.

- Att allmänheten är välkommen att komma in 
och lyssna.

- Att alla kan starta ett eget parti.

- Historien bakom riksdagen, tex att man 
använde kammare tidigare.

- Att man i plenisalen sitter fördelade i sina 
valkretsar.
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Några röster från resan – vad var det 
bästa?
- Att få se riksdagen och en rundtur, samt fått många nya idéer från Botkyrka om hur 

de arbetar för unga.

- Det har varit bra att få en möjlighet att lära känna dom andra i gruppen bättre än 
innan, eftersom det är lättare att framföra sin åsikt framför människor du känner.

- Att träffa ett annat ungdomsråd och höra hur dom jobbat och vad dom har för 
synpunkter.

- Jag tyckte att allt vi gjorde var positivt och bra och vi fick del ta i allt vilket känns bra.

- Jag tyckte det var bra att vi fick chans att bonda. Dessutom var det en lärorik resa.

- Maten var väldigt bra. Kul att vara på restaurang också. Det var intressant att besöka 
Botkyrka kommun och studera deras allmänna forum. Att besöka riksdagen var 
väldigt roligt! Coolt att se soldaterna dessutom!!

- Stadsvandring! Kul att se vår huvudstad. Riksdagsbesöket var väldigt lärorikt! Bra 
stämning i gruppen.

12
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Läs artikeln! 
Pedagog Härryda - Engagerade ungdomar fick inspiration i Stockholm

14
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Dnr 2022:8801 

Skolinspektionen. Telefon: vx 08-586 080 00, www.skolinspektionen.se, 
skolinspektionen@skolinspektionen.se  

Tematisk kvalitetsgranskning av lärares arbetet 
för att tidigt motverka könsbundna utbildnings- 
och yrkesval i Landvetterskolan 
 
Skolinspektionen har tidigare informerat om att er skola valts ut för att ingå i den 
tematiska kvalitetsgranskningen av lärares arbete för att tidigt motverka könsbundna 
utbildnings- och yrkesval som nu pågår. Granskningen genomförs av utredarna Ulrika 
Kolben Waaranperä och Anna Johansson. Nedan ges mer information om 
kvalitetsgranskningens syfte och genomförande. 

Syfte och frågeställningar 
Syftet med den tematiska kvalitetsgranskningen är att granska hur de utvalda skolorna 
genom undervisning och studie- och yrkesvägledning arbetar i årskurs 4-6 för att vidga 
elevernas perspektiv på framtida utbildnings- och yrkesval utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv.  

Den centrala frågeställningen handlar om i vilken utsträckning lärare arbetar i 
undervisningen med att motverka begränsande könsstereotypa föreställningar om 
ämnen, intressen och framtida utbildnings- och yrkesval. 

Genomförande 
Vi planerar att besöka er skola under en dag vecka 39. I besöket ingår intervjuer med 
elever, lärare, studie- och yrkesvägledare och rektor.  

Vi bifogar ett informationsbrev om intervjuernas syfte och innehåll som vi ber er att 
sprida till föräldrar/vårdnadshavare till berörda elever. Det är viktigt att elever och 
föräldrar får information om att det för deras del är frivilligt att delta i 
Skolinspektionens intervjuer. 

 
Intervjuer med elever 

Intervjuer med elever genomförs som gruppintervjuer med 5-6 elever i varje grupp. 
Rektorn styr urvalet av elever i årskurs 4-6, så att det speglar elevsammansättningen 
på skolan och inkluderar elever från så många klasser som möjligt. 

Vi vill intervjua elever könsuppdelat och träffa flickor och pojkar för sig. Eftersom 
eleverna inte ska behöva hamna i en utsatt position är det viktigt för oss att de är 
bekväma. Det innebär exempelvis att om en elev identifierar sig som flicka eller av 
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Skolinspektionen. Telefon: vx 08-586 080 00, www.skolinspektionen.se, 
skolinspektionen@skolinspektionen.se  

annan anledning är mer trygg med att bli intervjuad med flickorna så är eleven varmt 
välkommen till denna intervju, oavsett vilket juridiskt kön eleven har. 

Intervjuer med lärare  
Intervju med lärare genomförs som gruppintervju med 5-6 lärare. Vi vill träffa lärare i 
årskurserna 4-6 som rektorn väljer så att urvalet speglar bredden av ämnen, 
erfarenhet och liknande på skolan. I gruppen ska ingå SO- och NO-lärare samt 
idrottslärare, och gärna även någon annan lärare i praktisk-estetiska ämnen.   
 
Intervju med studie- och yrkesvägledare  
Vid besöket vill vi intervjua studie- och yrkesvägledare eller den person som fått i 
uppdrag av rektorn att fullgöra uppgifter som studie- och vägledare i årskurs 4-6. 

Intervju med rektorn 
Under besöket genomförs en intervju med dig som rektor.  

 

Kvalitetsgranskningen grundar sig även på dokumentstudier. I bilaga 1 finns en 
förteckning över den information som vi önskar ta del av i förväg. Dokumenten sänds 
in senast den 14 september 2023 via e-post till: 
skolinspektionen.lund@skolinspektionen.se. Ange Skolinspektionens diarienummer 
för granskningen (dnr 2022:8801) i det material som sänds in.  
 

Beslut och övergripande rapport 
När kvalitetsgranskningen i er skola är avslutad utarbetar vi ett granskningsbeslut. 
Innan beslutet är fattat kommunicerar Skolinspektionen ett protokoll för 
faktagranskning till huvudmannen. Eventuellt yttrande kommunicerar sedan 
huvudmannen, eller tjänsteman med delegation att svara Skolinspektionen, till 
Skolinspektionen. Därefter fattar Skolinspektionen beslut som innehåller en 
bedömning av verksamhetens kvalitet inom det granskade området samt en 
beskrivning av de eventuella utvecklingsområden som identifierats. Om 
utvecklingsbehov framkommit gör Skolinspektionen en uppföljning av vilka åtgärder 
som vidtagits.  

När alla granskningsbeslut är fattade redovisas de samlade resultaten i en 
övergripande kvalitetsgranskningsrapport. För de skolor som ingått i granskningen ger 
rapporten en referensram och en möjlighet till jämförelse med förhållanden på andra 
skolor. Det enskilda beslutet kan därmed sättas in i ett större sammanhang.  

 
Mer information 

För ytterligare information se webbplatsen Lärares arbete för att tidigt motverka 
könsbundna utbildnings- och yrkesval (skolinspektionen.se). Vid frågor om 
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Skolinspektionen. Telefon: vx 08-586 080 00, www.skolinspektionen.se, 
skolinspektionen@skolinspektionen.se  

kvalitetsgranskningen är du välkommen att kontakta undertecknad, Ulrika Kolben 
Waaranperä, tfn: 08-586 302 03, e-post: 
ulrika.kolben.waaranpera@skolinspektionen.se. 

På Skolinspektionens webbplats (länken nedan) hittar du informationsbrev till elever 
och föräldrar översatt till arabiska, dari, engelska och somaliska: 
https://www.skolinspektionen.se/sv/Tillsyn--granskning/Regelbunden-
tillsyn/Planering-och-genomforande/Information-till-foraldrar-och-elever-infor-
regelbunden-tillsyn/ 

 
Bilagor 
Bilaga 1 Begäran om information 
Bilaga 2 Informationsbrev till elev och vårdnadshavare  
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